
ROK 2023

V roce 2023 dochází k dílčím změnám. Původní spoluzakladatelé Tereza Pozdníková a Roman

Hellinger opouštějí spolek. Terezu Pozdníkovou nahrazuje ředitelka Mateřské školy v Řestokách a

certifikovaná poradkyně pro přírodní zahrady Dagmar Krčilová. Romana Hellingera vystřídal ve výboru

Pavel Šára. Terce a Romanovi patří poděkování a to především za jejich snahu při rozjezdu projektu

Zahrada ve městě.

Během personálních změn spolek přijal nové členy, čímž navýšil celkový počet členů. Zároveň se

rozšířila dobrovolnická základna. Co se týká dalšího postupu v oblasti revitalizace objektu, rok 2023

byl opět velmi náročný.

S podporou Nadace Via jsme vyčistili přední část zahrady od nahromaděného nepořádku a dosáhli

dalšího dílčího postupu. Prvním krokem bylo zahájení revitalizace přední části zahrady, kde jsme

úspěšně odstranili veškerý nepořádek, který se zde hromadil několik let.

Podařilo se nám vykácet převážnou většinu náletových dřevin. Mnohé z nich prorůstaly skleníky a
dosahovaly do výšky až 15. metrů. To nám umožňuje otevřít prostor pro další aktivity spolku.

V rámci údržby pozemku jsme také vrátili do původního stavu prostor pro kompostování. Nachází se
uprostřed pozemku a díky němu můžeme efektivně zpracovávat organický odpad, který dále poslouží
jako hnojivo do záhonů. Opravili jsme také okno ve vnitřních prostorech a provedli částečnou opravu
starých dveří u skleníků. Vnitřní prostory jsou celkově poměrně zanedbané a tak jsme v průběhu
celého roku postupně prováděli drobné opravy ( Okna, zámky u dveří atd.)

V našem původním záměru byla oprava skleníků. Tento úkol se nám podařil splnit jen částečně. Kvůli
finanční a fyzické náročnosti jsme věnovali energii do vybudování zóny pro pěstování. Samotná
oprava skleníků bude vyžadovat spoustu další práce a finančních prostředků v příštích letech.
V úvahu připadá přihlásit renovaci skleníků do participativního rozpočtu v příštím roce.

Celkově je projekt velmi náročný. Naprosto klíčovou roli sehrávají dobrovolníci, kteří věnují svůj volný
čas a energii do celkové revitalizace prostoru. Počet dobrovolnických hodin přesáhl v minulém
roce více než 700 hodin.

Současně se aktivně zapojujeme do různých grantových programů zaměřených na podporu

komunitních iniciativ

Nyní jsme zapojeni do programu Akademie hybatelů komunit, kterou realizuje Nadace Partnerství

https://www.nadacepartnerstvi.cz/stante-se-hybatelikomunit-v-roce-2023

Přihlásili jsme se do výzvy Foxcon X Day. Ze 77. přihlášených projektů jsme se dostali mezi 10

vítězných. Při finální obhajobě před odbornou porotou se nám podařilo uspět a získat finanční

odměnu, která nám bude nápomocná při realizaci komunitní zahrady během příštího roku.

Pozornost jsme vzbudili také u novinářů
https://chrudimsky.denik.cz/z_regionu/zahonky-mohou-mit-i-lide-z-panelaku-vchrudimi-vznika-prvni-

komunitni-zahrada-20.html

Úspěšně jsme navázali partnerství s dalšími spolky a institucemi.

Děkujeme všem, kdo nás podporujete. Podporujete projekt, který má smysl
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